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Стабільність чи реформи? 

 
« Може ми хочемо занадто швидких змін, а їх в умовах війни зробити непросто? 

Головне, щоб була стабільність. 
 
– Коли в країні така криза, коли ми тільки стоїмо на порозі відчутних змін, говорити 

про те, що має бути стабільність — злочин. У всіх державах, коли відбувалися такі великі 
трансформації. Влада змінювалася часто. А в нас головне — стабільність. Причому 
політична, макрофінансова, макроекономічна. І в чому полягає ця стабільність?…  

І до добра вона не приведе. Треба вибирати: або стабільність, або реформи. Без 
реформ щастя нам не бачити. А оскільки ми вибираємо стабільність, то від свого щастя 
йдемо в інший бік. 

 
Невже так песимістично?  
 
– У грудні 2013 року…я був на Майдані. Тоді якраз приїхала Ребека Хармс, 

депутатка Європарламенту. Вона сказала одну дуже мудру річ: «Ви не можете зробити все 
так, як у Європі. Ви маєте робити все так, як робила Європа 120 років тому.» Бо не можна 
перескочити від феодалізму до розвинутого капіталізму за помахом чарівної палички. Не 
можна вставити демократичні принципи в феодальне суспільство. І не четверту 
промислову революцію нам треба робити, а поки що другу, бо від зубила й молотка не 
перестрибнеш до роботів і нанотехнологій. Нам же намагаються вбити в голову, що ось 
ми по приймаємо такі закони як у Європі, і все, відразу перескочимо. З ким перескочимо, з 
чим?...Прикро, але на всіх рівнях у державі стратегічного плану немає.» 

 
 


